
Beseda s redaktorkou MF DNES 

 

Ve čtvrtek 25.3.2010 se uskutečnilo očekávané setkání nás, studentů septimy a sexty, s redaktorkou 

MF DNES paní Janou Blažkovou. Týden před tím jsme si připravili na paní Blažkovou otázky týkající se 

žurnalistiky a tvorby denního tisku obecně. Jak je naším (dobrým) zvykem, oko nezůstalo suché, 

otázky šly velmi často k jádru problému a očekávali jsme, že se paní redaktorka zapotí.  

Zajímalo nás zejména pronikání politického vlivu do tvorby článků, ovlivnění obsahu textu politickým 

názorem autora, složení redakčního týmu, nebo například propojení "papírových" novin a (podle 

mnoha z nás značně pofidérního) serveru idnes.cz. Dále jsme narazili na otázku vydávání 

"lukrativnějších", leč méně kvalitních na úkor kvalitních, "výdělečně méně zajímavých" novinových 

článků a postěžovali si na výběr, podle nás nekvalitních, leč kontroverzních studentských prací do 

projektu "Studenti čtou a píší noviny". 

Paní Blažková se ve svém oboru očividně pohybuje s jistotou, protože na většinu našich (často 

nepříjemných) otázek odpovídala pohotově a se znalostí problému. Nestávalo se, že by odpovídala 

vyhýbavě či se snažila utéct od odpovědi. Přesto někdy odpovídala "diplomaticky" a dotkla se jen 

části problematiky, což ale vzhledem k povaze otázek bylo pochopitelné. Přese všechno paní Blažková 

poodkryla jisté negativní věci dějící se v redakci a v procesu výroby denního tisku obecně.  

Mně osobně paní Blažková potěšila svou bezprostředností a otevřeností vůči otázkám z řad studentů. 

Diskuse s ní se mi líbila a určitě bych se nebránil ji zopakovat. 


